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Medborgarförslag gällande olika åtgärder som 
berör parkmark inom den västra delen av 
Södermalms stadsdelsområde 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Delförslaget som innebär att den västra gatan vid 

Mariatorget, mellan Hornsgatan och Sankt Paulsgatan, 
omvandlas till gågata överförs till trafiknämnden. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
olika åtgärder som främst berör parkmark inom den västra delen av 
Södermalms stadsdelsområde. Förslagen omfattar skapande av 
gågata, utplacering av bänkbord, skyltning av vattenutkast för 
dricksvatten, utplacering av föreningsmeddelandetavlor och 
utplacering av barnvagnsramp.  
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla stadsdelsområdets parker och andra offentliga miljöer i 
positiv riktning. 
 
I tjänsteutlåtandet ger förvaltningen förslag till svar på de olika 
delförslagen som berör Södermalms stadsdelsnämnds 
ansvarsområden.  
 
Vad gäller förslaget att omvandla den västra gatan vid Mariatorget, 
mellan Hornsgatan och Sankt Paulsgatan, till gågata så omfattar 
detta förslag gatumark som trafiknämnden ansvarar för. 
Förvaltningen föreslår med anledning av detta att denna del av 
medborgarförslaget överlämnas till trafiknämnden. 

Handläggare
Mats Christenson
Telefon: 08-50812201
Erik Jondelius
Telefon: 08-50812098

Till
Södermalms stadsdelsnämnd 
24 augusti 2023

Södermalms stadsdelsförvaltning
Avdelningen för stadsmiljö

Tjänsteutlåtande
Dnr SÖD 2023/334

2023-06-12
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Medborgarförslag gällande olika åtgärder 
som berör parkmark inom den västra delen 
av Södermalms stadsdelsområde 
 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
olika åtgärder som främst berör parkmark inom den västra delen av 
Södermalms stadsdelsområde. Stadsdelsnämnden beslutade vid 
nämndsammanträdet den 27 april 2023 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas 
som bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget framförs förslag till olika åtgärder som främst 
berör parkmark inom den västra delen av Södermalms 
stadsdelsområde. Ett delförslag berör också mark som 
trafiknämnden har ansvar för.  
 
Nedan görs en sammanfattning av medborgarförslagets olika 
delförslag. 
 
Mariatorget – bind samman Mariatorget med Sankt 
Paulsparken samt utplacering av bord  
I medborgarförslaget beskrivs att Mariatorget under den varma 
årstiden är välbesökt av människor som vill koppla av och komma 
ifrån storstadens stress. 
 
I förslaget anges att många barnfamiljer trängs på den populära 
lekplatsen i parken. Med anledning av detta föreslås att bärbara 
bord placeras ut vid lekplatsen där barn och vuxna kan sitta och äta 
exempelvis medhavd matsäck eller glass.  
 
I förslaget beskrivs vidare att det vore intressant att undersöka om 
det är möjligt att sammanbinda Mariatorget med den nya Sankt 
Paulsparken vid Södermalmsskolan. Förslagsställarna frågar sig om 
det är nödvändigt att ha bilgator i alla väderstreck och föreslår med 
anledning av detta att den västra gatan med fördel kan göras om till 
en permanent gågata1.  

Mariatorget – skylta upp tappstället för dricksvatten 
Enligt förslagsställarna är det svårt för parkbesökarna att hitta fram 
till tappstället för dricksvatten som finns på Mariatorget. I förslaget 
föreslås därmed att en skylt placeras ut i anslutning till tappstället 
som upplyser om att dricksvatten kan hämtas från anläggningen.  

En ny anslagstavla vid Mariatorgets södra ingång  
Föreningslivet, som enligt förslagsställarna ofta har en svag 
ekonomi, måste kunna marknadsföra sina program för att synas. Ett 

 
1 I telefonsamtal med en av förslagsställarna har det framkommit att den gata som 
åsyftas i förslaget är den västra gatan på Mariatorget som går mellan Hornsgatan 
och Sankt Paulsgatan.  
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stort antal människor passerar genom Mariatorget varför det i 
förslaget föreslås att en anslagstavla placeras ut vid Mariatorgets 
södra ingång.  

En ny anslagstavla vid den västra ingången till Fatbursparken  
Ett stort antal personer brukar dagligen använda gångvägen genom 
Fatbursparken som går mellan Stockholms södra och 
Medborgarplatsen. En anslagstavla bör med anledning av detta 
placeras ut vid den västra ingången till Fatbursparken.  

Tanto strandbad – nytt tappställe för dricksvatten vid duschen  
Enligt förslagsställarna har Tanto strandbad under de senaste åren 
blivit väldigt populärt och varma sommardagar är det ett stort antal 
vuxna och barn som vistas i området. Vid badet finns en dusch 
vilket innebär att det finns vatten framdraget till platsen. Enligt 
förslagsställarna skulle därmed ett tappställe för dricksvatten kunna 
tillföras platsen, detta till en mindre kostnad. Möjligheten för 
Stockholm Vatten och Avfall att delfinansiera det nya tappstället 
bör enligt förslagsställarna kunna undersökas.   
 
I anslutning till detta delförslag beskrivs att det under 2023 kommer 
att råda tuffa ekonomiska tider för många hushåll med höga 
matpriser, höga elräkningar och höga bolåneräntor. Ett tappställe i 
närheten av duschen skulle innebära att exempelvis barnfamiljer 
inte behöver bära tunga vattenflaskor från bostaden till stranden 
eller köpa dyrt vatten på flaska i mataffären. 

Tantos gräsmatta nedanför minigolfen – utplacering av nya 
bärbara bord  
I medborgarförslaget framförs att det under vackra sommardagar 
söker sig ett stort antal människor till området vid bangolfen i 
Drakenbergsparken för att sola, umgås eller picknicka. En person 
som är stel i kroppen eller med funktionsnedsättning har däremot 
stora svårigheter att sätta sig ner på en filt på marken. Med 
anledning av detta föreslås att några bärbara bänkbord placeras ut 
på gräsmattan nedanför minigolfen.  

Tanto utegym – skylta upp tappstället för dricksvatten 
I förslaget beskrivs att det finns ett tappställe med dricksvatten där 
man kan fylla på vattenflaskor några meter från utegymmet i 
Drakenbergsparken. För att lättare kunna hitta fram till tappstället 
föreslås att en skylt placeras ut i anslutning till anläggningen.  
 
Trappor i Tanto mot Långholmsgatan – ordna med 
barnvagnsramp  
Cirka 30 meter från utegymmet i Drakenbergsparken finns en lång 
trappa upp mot Långholmsgatan. Trappan saknar idag en 
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barnvagnsramp varför det i förslaget föreslås att en sådan tillförs 
trappan.  
 
I medborgarförslaget anges slutligen att det är positivt att stadens 
förvaltningar och kontor samarbetar och delar på kostnaderna för 
olika projekt som utförs i stadsmiljön.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 14 augusti 2023.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla parker och andra offentliga miljöer inom 
stadsdelsområdet. 
 
Nedan ger förvaltningen förslag till svar på de olika delförslag som 
lämnas i medborgarförslaget. 

Mariatorget – bind samman Mariatorget med Sankt 
Paulsparken samt utplacering av bord 
Beträffande förslaget att placera ut bänkbord i anslutning till 
lekplatsen på Mariatorget har förvaltningen, under projektledning 
av trafikkontoret, inlett ett upprustningsarbete av Mariatorget där 
bland annat lekplatsen ingår. Upprustningens inriktning bygger på 
det program som stadsdelsnämnden beslutat om vid  
nämndsammanträdet den 23 mars 2023. Programmet innebär att 
Mariatorget erhåller en större lekplats och att fler sittplatser 
kommer att tillföras i lekplatsens närhet.  
 
Förvaltningen anser därmed att förslaget att tillföra området vid 
lekplatsen på Mariatorget fler sittmöjligheter kommer att 
omhändertas vid upprustningen av parken, även om det inte är i 
form av föreslagna bänkbord.  
 
Vad gäller förslaget att omvandla den västra gatan på Mariatorget, 
mellan Hornsgatan och Sankt Paulsgatan, till gågata så omfattar 
detta förslag gatumark som trafiknämnden ansvarar för. 
Förvaltningen föreslår med anledning av detta att denna del av 
medborgarförslaget överlämnas till trafiknämnden.  

Mariatorget – skylta upp tappstället för dricksvatten 
Förvaltningen anser att förslaget att tydliggöra vattenutkastet på 
Mariatorget med en skylt är positivt. Förvaltningen kommer därför 
att sätta upp en sådan skylt vid platsen när renoveringen av parken 
är klar.  
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Nya anslagstavlor vid Mariatorgets södra ingång och vid den 
västra ingången till Fatbursparken 
År 2017 gav stadsdelsnämnden förvaltningen i uppdrag att 
kartlägga meddelandetavlorna inom stadsdelsområdet. 
Kartläggningen visade att tavlorna fanns spridda över 
hela stadsdelen men mycket ojämnt. Under 2018 placerade därför 
förvaltningen ut tolv nya meddelandetavlor i områden där det 
tidigare inte funnits några tavlor i syfte att nå en jämnare spridning 
av tavlorna inom stadsdelen.  
 
Idag finns det en föreningsmeddelandetavla i nya Sankt Paulsparken 
vid Södermalmsskolan intill Mariatorget. Det finns också tavlor i 
kvarteren runt Södra station.  
 
Att sätta upp ytterligare föreningsmeddelandetavlor på de 
föreslagna platserna anser förvaltningen inte vara prioriterat då 
kompletteringen av nya skyltar som genomfördes 2018 innebär att 
stadsdelsområdet är välförsörjt med tavlor samt har en bra 
geografisk spridning.  

Tanto strandbad – nytt tappställe för dricksvatten vid duschen 
Idag finns det ett tappställe vid Tantos utegym. Utegymmet ligger 
cirka 200 meter från Tanto strandbad. Att anordna ett nytt tappställe 
så pass nära ett befintligt anser förvaltningen inte vara prioriterat. 
Förvaltningen kommer däremot att till sommaren 2024 sätta upp en 
skylt vid strandbadet med hänvisning till vattenutkastet vid 
utegymmet.  

Tantos gräsmatta nedanför minigolfen – utplacering av nya 
bärbara bord 
Förvaltningen ser positiv på förslaget då det möjliggör för fler att 
kunna vistas på platsen. Förvaltningen har tidigare provat att placera 
ut bärbara bänkbord i området. Då dessa bars iväg har förvaltningen 
upphört med detta. Om bänkbord skulle placeras vid platsen 
behöver de förankras i marken. Vid en eventuell utplacering av 
sådana bänkbord är det viktigt att göra en trygghetsanalys då platsen 
ligger i ett område med trygghetsproblematik. Innan beslut tas om 
bänkbord kan placeras ut vill förvaltningen invänta den utvärdering 
som kommer att göras av det pågående trygghetsskapande projektet 
”Sommar i Tanto” som genomförs under året.  

Tanto utegym – skylta upp tappstället för dricksvatten 
Förvaltningen anser att förslaget att tydliggöra vattenutkastet vid 
Tanto utegym med en skylt är positivt. Förvaltningen kommer 
därför att sätta upp en sådan skylt vid platsen.  
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Tanto trappor mot Långholmsgatan – ordna med 
barnvagnsramp 
Förvaltningen är positiv till förslaget att anordna en barnvagnsramp 
i trappan mot Långholmsgatan. Det skulle göra trappan tillgänglig 
för de med barnvagn och inte tvinga dem att gå en omväg för att 
komma ner till parken och vattnet eller upp till Hornstull. 
Förvaltningen tar med sig förslaget inför kommande 
verksamhetsplanering.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
 
Alexandra Wynn  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilaga 
Medborgarförslaget.
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